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C u v â n t  
Î NA INTE

Anul 2023 a reprezentat, pentru Universitatea

Petrol-Gaze din Ploiești, un reper istoric

remarcabil, prilejuit de împlinirea a 75 de ani de

la înființarea primei și celei mai prestigioase

instituții de învățământ superior cu profil

petrolier din țară, în care tradiția și performanța

în educație și cercetare s-au împletit armonios în

formarea specialiștilor.

Este un prilej deosebit să marcăm excelența

dezvoltării și promovării industriei de petrol și

gaze din România și, de asemenea, să apreciem

contribuția domeniilor economic și umanist la

afirmarea comunității noastre academice.

Printre evenimentele care s-au desfășurat sub

emblema acestei aniversări amintim două dintre

cele mai importante, care au marcat viața

comunității academice și care, totodată,

reprezintă o pagină de istorie a universității

noastre.                                                                                                                                                     

În data de 30 octombrie 2023, s-a desfășurat, la

Palatul Parlamentului din București, Gala

Aniversară UPG75,  dedicată împlinirii a 75 de

ani de tradiție și performanță în educație și

cercetare, la care au participat numeroși membri

ai comunității academice, absolvenți remarcabili

și invitați din mediul economic și cultural, din

România și din străinătate. 

Un alt eveniment important, care face parte din

aceeași serie aniversară, a avut loc în perioada  

8-10 noiembrie 2023, la sediul Universității

Petrol-Gaze din Ploiești. Conferința

Internațională ,,75 years of Energy and

Performance in Education and Research” s-a

desfășurat prin intermediul a 5 sesiuni științifice

în cadrul facultăților și, totodată, a reprezentat

un prilej de schimburi de bune practici între

participanții internaționali și cadrele didactice

ale Universității Petrol-Gaze din Ploiești.         

Conducerea Universității Petrol-Gaze din

Ploiești adresează mulțumiri tuturor celor care

au participat la aceste evenimente marcante

pentru comunitatea academică și își exprimă

aprecierea pentru calitatea lucrărilor prezentate

și a discuțiilor purtate pe durata activităților

menționate și reiterează, totodată, dorința de

continuare și dezvoltare a relațiilor bilaterale cu

toate instituțiile angrenate în procesul de

dezvoltare și afirmare a învățământului

universitar, atât la nivel național cât și

internațional.

RECTOR

Ceremonia UPG75 a relevat întreaga
existență a universității  prin trei paneluri de
discuții  care au vizat subiecte importante din
domeniile educației și  economic, în care
invitații  au expus idei și  soluții  pentru
dezvoltarea universității.



Interviul U P G

Cu siguranță, ingineria este copleșitoare, nu doar din
perspectiva volumului mare de informații, cât și din punct de
vedere al mediului de învățare academic, prin abordări diferite
și noi asupra disciplinelor ce urmează a fi studiate și,
totodată, asupra aspectelor practice ale ingineriei și
interacțiunii directe cu utilaje petroliere și tehnologii de
ultimă generație.
Andrei Ștefan Oprișescu Dulgheru s-a născut în Municipiul
Ploiești, în anul 2002. A absolvit Colegiul Național ,,Mihai
Viteazul” din Ploiești, în anul 2021. În același an, devine
student al Facultății de Ingineria Petrolului și Gazelor din
cadrul Universității Petrol-Gaze din Ploiești. Andrei este un
tânăr student în anul III, care s-a remarcat în cadrul
comunității academice prin performanțele sale încă din primii
ani ai facultății, prin participarea la numeroase concursuri de
specialitate. Andrei este un bun comunicator și demonstrează
că performanța poate fi atinsă de tineri, cu multe provocări la
vârsta lor.
 Pe parcursul celor trei ani de facultate a obținut numeroase
premii și medalii, printre care:
· Medalia de Aur, World Youth Invention and Innovation
Award (WYIIA), Yogyakarta, Indonesia, 2023;
· Premiul III, International Applied Science Project
Olympiad, Sepuluh Nopember Institute of Technology,
Surabaya, 2023;
· Premiul I la Etapa Națională a Concursului de Inovație și
Anteprenoriat, GoBiz 2023;
· Premiul I la secțiunea internațională Black Sea Student
Symposium 2023;
 Premiul III, Olimpiada Națională a Economiștilor în
Formare, Etapa Națională;
· 5 Premii I la Sesiuni Naționale de Comunicări Științifice
Studențești. 

vin odată cu diploma de inginer. Și am decis, că, dacă tot
îmi place atât de mult să țin discursuri despre tehnologie și
fenomene de mediu, de ce să nu învăț și esența lor!? Și uite-
mă aici!
2. Cum e viața de student după trei ani de facultate? 
Cum te-au pregătit acești ani pentru viața reală?
Cel mai probabil, stilul meu de viață nu se încadrează în
imaginea canonică a ,,vieții de student”. Sunt angrenat în
multe proiecte și consider planul profesional mai presus de
orice alte aspecte al vieții. Totuși, în acești trei ani, am
călătorit mult, am întâlnit persoane din medii diferite și mi-
am găsit motivația de a mă îmbarca pentru o călătorie spre
autodepășirea abilităților proprii. 

Andrei Ștefan OPRIȘESCU DULGHERU
Student

Facultatea de Ingineria Petrolului și Gazelor

1. Andrei, pentru tine ingineria a fost o pasiune din
copilărie sau o descoperire în timpul liceului? 
Spune-mi trei motive pentru care ai ales facultatea aceasta! 
Întotdeauna am fost fascinat de natura lucrurilor și a
fenomenelor din jurul meu. De când mă știu, am căutat să
cuprind cu ochii minții cât mai mult din scheletul logic al
realității imediate. Construcția psihică și valorile unui
viitor inginer au fost mereu în interiorul meu. Și totuși,
decizia de a urma acest drum a fost un periplu. În timpul
liceului, am fost membru în lotul național de dezbateri al
României. Il prefer pe Jung, dar trebuie să creditez
scrierile lui Freud despre psihologia de grup: atât eu cât
și toți colegii mei de la acea vreme aspiram spre o carieră
în domeniul științelor juridice, chiar dacă noțiunile mele
de suflet de la dezbateri tratau subiecte privind
tehnologia sau problemele de mediu. Totuși, probabil că
fix natura analitică m-a îndrumat să fac o mică analiză a
pieței de muncă și să observ varietatea oportunităților ce  

Dincolo de bagajul de informații, consider că universitatea
m-a pregătit pentru viața reală, prin insuflarea unei etici de
muncă. Simt că toate proiectele în care am fost angrenat m-
au ordonat și m-au făcut să am mai multă încredere în
competențele proprii. Pornind de la un proces de auto-
sugestie, mi-am sugerat că nu îmi voi permite să închid ochii
seara, până când nu voi ști ce am în plan pentru ziua
următoare. Fie că este vorba de a învăța un curs, a lucra
pentru un proiect sau a petrece timp cu prietenii. Consider
că, antidotul procrastinării constă în folosirea conștientă a
timpului, abilitate pe care am cizelat-o aici, la UPG din
Ploiești.
3. Ce reprezintă pentru tine succesul? Medaliile obținute?
Recunoașterea valorii de către ceilalți sau satisfacția
împlinirii personale? Care dintre premiile tale este cel de care
ești cel mai mândru?
Interdependența. Succesul înseamnă să obții ceea ce-ți
dorești, iar fericirea înseamnă să-ți dorești ceea ce obții.
Pentru mine, condiția de existență a acestei interdependențe
constă în unicitatea și exclusivitatea realizărilor mele.
Combustibilul din spatele întregului proces este angrenarea
într-un mediu competitiv. Simt că, în astfel de medii, pot da
cel mai bun randament, ador meritocrația și structurile
ierarhice, deoarece în ele găsesc atât motivația de a mă
autodepăși, cât și validarea socială spre care, mai mult sau
mai puțin, asumat, toți tânjim. 
În momentul de față, bijuteria coroanei este medalia de aur
obținută la World Youth Invention and Innovation Award,
în Yogyakarta, Indonezia, datorită elementului
internațional și numărului mare de concurenți care au
participat la această competiție - 286 de proiecte - peste 600
de participanți, am obținut o medalie de aur la secțiunea
Energy&Engineering pentru UPG din Ploiești.
4. Participi frecvent la evenimente privind dezbateri în diferite
domenii, cu precădere în domeniul ingineriei. Consideri că
acest tip de evenimente contribuie la dezvoltarea ta personală?
Totul este despre feedback, iar prin aceste evenimente, poți



avea acces la o formă exclusivă a acestuia. Te adresezi unei
comisii și unui auditoriu care, cel mai probabil nu te
cunoaște. Nu are preconcepții despre tine, fie ele pozitive sau 
negative. Pentru o perioadă determinată de timp, ești doar
raționamentul și munca ta. Ești ceea ce prezinți și spui, nu
ceea ce se vede. Iar într-o lume a formelor fără fond, în care
rațiunea este înlocuită de aparență, astfel de evenimente
sunt ca o gură de aer. Din punct de vedere al dezvoltării
personale la astfel de evenimente, poți interacționa cu
persoane care prin ținuta lor morală și intelectuală să te
inspire și să îți devină veritabile modele de rol sau din
contră. Important este că, față de alte medii, ponderea
persoanelor din prima categorie este mai mare. Voi continua
să particip la cât mai multe astfel de evenimente, sau cel
puțin la cele care se anunță public.
5. Ce ar fi făcut Andrei daca nu ar fi fost student la UPG? Ce
carieră și-ar fi dorit?
Dacă Hugh Everett are dreptate și teoria multiversului este
verticală, probabil că, în momentul de față, într-o realitate
alternativă, aflată la câteva iterații distanță în afara curbei
central finite, mă aflu pe băncile Culinary Institute of
America at Hyde Park și mă chinui să determin presiunea
potrivită pentru gătirea sous-vide sau gradul de marmorație
al unui antricot ,,Wagyu”. Categoric aș fi urmat o carieră în
domeniul culinar, este visul meu neîmplinit. Am ghidul
Michelin instalat pe telefon. Feedul meu de pe Tik Tok e
doldora de clipuri cu tutoriale de plating și mici trucuri de
gastronomie moleculară. Iar la mine în bucătărie, colecția
de condimente și aditivi e atât de amplă, încât a ajuns să
includă pudră de agar și alginat de sodiu. Deși o parte din 

22-24 aprilie 2024 în Muscat, Oman. Așa că o să începem
2024 în forță.
8. Sunt un elev de liceu. Sfătuiește-mă cum să-mi aleg
facultatea pe care să o urmez!
În primul rând, ți-aș spune să nu pleci din țară doar de
dragul de a pleca. Am văzut incredibil de multe cazuri în care

mine încă vizează la o stea Michelin, mă consolez cu visul de
a deveni cel mai bun inginer dintre bucătari și cel mai bun
bucătar dintre ingineri.
6. Ce urmează după absolvire? Te-ai gândit la masteratul pe
care vrei să-l urmezi?
Citisem undeva că modelele predictive care se extind pe
prognoze de mai mult de 1 an au o marjă de eroare de peste
75%. ,,Scripta Manet” și, în general, nu îmi place ca
acțiunile personale să îmi contrazică declarațiile anterioare,
așa că voi răspunde într-o manieră care denotă că am
beneficiat la un moment dat în viața mea de „Media
Training”. Urmăresc continuarea studiilor printr-un
program de masterat în domeniul etic, care cu siguranță va
face parte din oferta educațională a UPG Ploiești la
momentul respectiv. În momentul de față, am câteva opțiuni
în minte, pe care urmează să le analizez mai cuprinzător în
viitorul apropiat, în vederea luării unei decizii potrivite
pentru mine. În afară de certitudinea continuării studiilor,
nu mă pot pronunța cu exactitate în legătură cu alte
evenimente ce pot urma după absolvire. Cert este că voi
cântări cu grijă fiecare oportunitate primită, astfel încât să
pot pune corect piatra de temelie a unei cariere care să mă
satisfacă. 
7. Ce planuri ai pentru viitorul apropiat?
Rezoluția mea pe 2024 este să elaborez o serie de lucrări pe
care să le pot înregistra pentru participarea la iCan 2024,
Toronto și la preselecțiile regionale pentru MIT Clean Prize
2024. Scara și gradul de selectivitate la care se desfășoară
aceste competiții sunt de-a dreptul impresionante. Până atunci,
tocmai am primit zilele acestea înștiințarea prin email că
planșa la care am lucrat în această vară, denumită ,,Synergistic
Integration of a Photovoltaic Park and a Electrolysis Facilty
for Sustainable Green Hydrogen Production" a fost acceptată
de comisia de evaluare a lucrărilor va avea loc în perioada 

mirajul acesta a dus la o serie de rezultate mult sub
așteptări. În al doilea rând, te-aș îndruma să fii sigur că la
baza deciziei stă un raționament solid, alimentat de
gândirea ta critică. Chiar dacă Socrate a murit acum mai
bine de două mii de ani, maieutica este mai relevantă decât a
fost vreodată. Ți-aș sugera să îți auto-adresezi mai multe
întrebări. La ce sunt bun? Ce vreau să prioritizez în viață?
Partea materială? Indiferent de răspunsuri, paleta de opțiuni
a UPG din Ploiești, cu siguranță include un program
potrivit pentru tine!
9. Să realizăm un scenariu pentru următorii 50 de ani. Te rog
să îmi spui cum va arăta industria de petrol și gaze atunci?
Nostradamus își prezenta previziunile în catrene ca să poată
scăpa de brațul asupritor al inchiziției catolice. Eu o să le
prezint în ,,bullet points” pentru a scăpa de tendința
depășirii limitei de cuvinte impuse de format: 
*preconizez că în viitorul apropiat o să urmeze o perioadă
de cuplare și optimizare agresivă a sectoarelor din piața de
energie. Mă aștept la mai multă austeritate în privința
capacității noastre ca persoane fizice de a fi autonomi din
punct de vedere energetic, în special din cauza crizei
prețurilor negative apărute recent și a dezechilibrului de
piață, cauzat de construcția excesivă a facilităților pentru
producerea de energie verde. Spre exemplu, nu cred că va
mai fi atât de facil să atingem statutul de ,,prosumatori”.
*pariez pe dezvoltarea extensivă a infrastructurii necesare
utilizării hidrogenului ca resursă energetică verde, datorită
posibilității de producție continuă în perioadele de surplus
de energie și compatibilității sale relative cu elemente de
infrastructură preexistente.
*excluzând posibilitatea de atingere a singularității, pot
spune destul de încrezător că, în viitorul relativ apropiat,
dezvoltarea inteligenței artificiale va duce inevitabil la
automatizarea accentuată a operațiunilor, ceea ce probabil,
se va translata în mai puțină muncă de teren. 

10. Andrei, te provoc la un moment de sinceritate! 
Rector la UPG sau CEO la o multinațională? CEO la o
multinațională.
Carieră de succes în industrie sau un profesor emerit? O
carieră de succes în industrie.
Plan de business detaliat sau intuiție de antreprenor? Plan
de business detaliat.
Nikola Tesla sau Stephen Hawking? Nikola Tesla.



Echipa PetroBowl din România excelează în
Arena Energiei

    În domeniul ingineriei petroliere, unde cunoștințele și expertiza sunt fundamentale,
competițiile precum „PetroBowl” servesc ca teste de aptitudini pentru aspiranții ingineri.
Printre competitorii din întreaga lume, echipa PetroBowl din România a devenit o forță
formidabilă, demonstrându-și expertiza și dedicarea pe scena internațională. Prin pasiune,
abilități și dedicare, echipa României s-a remarcat prin ocuparea pozițiilor de vârf în etapa
europeană a competiției „Petrobowl” din ultimii patru ani, reprezentând România în Statele
Unite ale Americii și Emiratele Arabe Unite.
      „PetroBowl”, organizat de Society of Petroleum Engineers (SPE), este un eveniment de
întrecere intens competitiv, bazat pe quiz-uri, în care echipele universitare din întreaga lume se
confruntă pentru a-și testa și demonstra cunoștințele solide despre industria energiei, petrolului
și gazelor. Competiția acoperă o diversitate largă de subiecte, inclusiv foraj, geologie, energie
regenerabilă și  fizică de zăcăminte, provocând participanții să demonstreze atât amploarea, cât
și profunzimea înțelegerii în domeniu. 
       Pentru echipa „PetroBowl” din România, participarea la acest eveniment prestigios nu este
doar despre lupta pentru victorie, ci și despre reprezentarea țării lor și despre evidențierea
calității educației și talentului cultivat atât în universitate, cât și extracurricular.
        În fiecare an, echipa și-a demonstrat dedicarea față de pregătire, investind nenumărate ore
pentru consolidarea abilităților și dezvoltarea cunoștințelor. Una dintre caracteristicile distincte
ale echipei „PetroBowl” din România este puterea de a prospera sub presiune. Succesul echipei
poate fi atribuit calității excepționale a educației în ingineria petrolieră din România. Mentorii
din cadrul SPE, înșiși profesioniști experimentați în domeniu, joacă un rol crucial în mentoratul
și îndrumarea studenților, pregătindu-i pentru provocările cu care se vor confrunta în
competiții precum „PetroBowl”. 
         În peisajul dinamic și în continuă schimbare al industriei energetice, echipa „PetroBowl”
din România continuă să-și facă simțită prezența pe scena globală, ea servește ca o sursă de
inspirație pentru viitorii ingineri petroliști din întreaga țară. Realizările lor subliniază
importanța dedicării, a lucrului în echipă și a învățării continue în căutarea excelenței. Dincolo
de premii și triumfuri, călătoria echipei reprezintă o dovadă a spiritului durabil de inovație și
progres care definește domeniul ingineriei petroliere.

Echipa din anul 2020: Andrei Blănaru (căpitan), David Muscă, Umberto Beli, Eduard Mihoc,
Andrei Baican.
 
Echipa din anul 2021: David Muscă (căpitan), Andrei Blănaru, Umberto Beli, Eduard Mihoc,
Andrei Baican, Campioană Europeană a anului 2021.



Echipa PetroBowl din România excelează în
Arena Energiei

Echipa din anul 2022: David Musca (căpitan),
Mara-Cezara Chibelean, Ștefan Mătea, Eduard
Ghiuzan - echipă clasată în primele 8 locuri la
nivel mondial, rezultat obținut în Houston, SUA.

Echipa din anul 2023: Matea Stefan (căpitan);
Chibelean Mara Cezara, Malatinszky Mark,
Tase Andrada, Telea Bogdan - echipă clasată în
primele 8 locuri la nivel mondial, rezultat
obținut în San Antonio, Texas, SUA.

Echipa din anul 2024: Ilinca-Ioana Târnăvean
(căpitan); Vlad Smeu; Ana Maria Coman;
Robert Gârlă; Lavinia Socaci, echipă calificată
pentru New Orleans, USA, competiție ce va
avea loc în septembrie 2024.



Interviul I P G
Prof.univ.dr.ing. Lazăr AVRAM

Decan 2020 - 2024
Facultatea de Ingineria Petrolului și Gazelor

Domnul Lazăr Avram s-a născut în comuna Maieru, județul
Bistrița – Năsăud. În anul 1974 a absolvit Liceul de Cultură
Generală din Sângeorz-Băi, Bistrița-Năsăud, iar în anul 1975
devine student al Institutului de Petrol și Gaze din Ploiești. A
absolvit studiile universitare de licență, ca șef de promoție,
apoi și-a susținut doctoratul cu o temă legată de forajele cu
diametre mari. Este diplomat al Institutului Francez de Petrol
în specializarea Développement et Exploitation des Gisements
(1992-1993). În prezent, domnul Lazăr Avram este cadru
didactic universitar și ocupă funcția de decan la Facultatea de
Ingineria Petrolului și Gazelor, membru titular al Academiei
de Științe Tehnice din România (ASTR), membru al Uniunii
Scriitorilor din România (USR) și a primit nominalizări la
Premiile Naționale ,,Personalitățile Deceniului în România”
între anii 2010-2020, dar și numeroase medalii și distincții
care conturează întreaga personalitate a domnului profesor.
Între altele, a fost profesor invitat la CUST - Institut de
Sciences de l´Ingénieur, din cadrul Universității Blaise Pascal
Clermont-Ferrand (de peste 17 ori) și vicepreşedinte CITEF
(Conférence Internationale des Formations d`Ingénieurs et de
Techniciens d`Expression Française), responsabil pentru zona
a 5-a – Europa Centrală şi Orientală, Asia de Sud-Est,
Caraibe (2008-2016) ş.a.
În prezent, domnul profesor este cadru didactic universitar și
a încheiat cu succes mandatul de decan al Facultății de
Ingineria Petrolului și Gazelor.

1. Domnule Profesor, din biografia dumneavoastră reies
câteva repere din carieră, însă doresc să descopăr omul din
spatele funcției și nu numai. Cine este Lazăr Avram? 
M-am născut, așa cum ați menționat și dumneavoastră, în
Maieru, judeţul Bistriţa-Năsăud, localitate cu profunde
rezonanțe în literatura română. Cât a contat? Era să zic cât
o veșnicie primenită de lumina veche a bisericuţii din deal şi
de pana lui Rebreanu. Da, pentru că revăd, nu arareori, pe
sub streaşina palmei, icoana bătrână şi luminoasă din
biserică şi scena de început a romanului ,,Ion” al falnicului
nostru consătean, iar sufletul meu, în straturile lui ele mai
ascunse, s-a format, sub înrâurirea părinţilor, a lui Coşbuc
şi a lui Rebreanu, a preoţilor şi a dascălilor nepereche din
acea vreme.
2. Care este legătura dintre Bistrița-Năsăud și București? De
ce ați ales industria Petrolului din București?
Înaintea mea au mai fost trei măiereni care au trecut munții,
venind la Institutul de Petrol, Gaze și Geologie (IPGG) din
București. De la ei şi de la bunul meu diriginte din liceu,
profesorul de geografie-geologie, Nicolae Mute, am căpătat
primele informaţii despre IPGG Bucureşti şi despre petrolul
,,ascuns” în ,,Marele Necunoscut” - adâncul pământului.
Întâmplarea a făcut ca tocmai în anul admiterii mele,
Facultatea de Forajul Sondelor și Exploatarea Sondelor să
se mute la Ploieşti.  

Apoi, am fost admis, pe primul loc, la această facultate  -
actuala Universitate Petrol-Gaze din Ploiești (UPG) și am
terminat-o, așa cum ați menționat, ca șef de promoție. Ei,
şi? A fost o vreme când, paradoxal sau nu, valoarea era
altfel apreciată decât în ziua de azi. 
Eu, fecior de ţăran dintr-o familie cu patru fraţi şi două
surori, am înţeles de la bun început că singura mea şansă
de a ajunge ceva şi cineva în viaţă este să dovedesc că
sunt mai bun decât alţii! Poate că de-atunci, fără să-mi
dau seama, am înţeles chiar ceva mai mult! Şi anume că,
înţelepciunea nu se învaţă. Ea se câştigă în lupta acerbă
cu nemiloasa cursă a timpului, neînduplecată. 
Cum? Cu rugăciune, cu iubire, cu lectură, cu răbdare, cu
trudă, oprind, atunci când trebuie, cu frâiele sufletului,
tăvălugul inimii.
3. Domnule profesor, dacă ar fi să discutăm liber, cum ar fi să
mă gândesc la domnul profesor Lazăr Avram: poetul-inginer
sau inginerul-poet? Cum se împletesc tainele ,,aurului negru”
cu sentimentele din versurile poeziilor dumneavoastră?
Astăzi, și-ntr-un sens și-n celălalt, de multe ori cele două
sintagme sunt aduse într-un fel de derizoriu... așa că mai
bine le cuibăresc pe amândouă în suflet și caut, mereu și
mereu, punctul luminos de care vorbea
poetul/matematicianul, Ion Barbu/Dan Barbilian. Pentru că,

fața nevăzută de nimeni (în sens fizic, desigur) a adâncului
de sondă duce cu ea ingineria şi poezia între nesfârșite
oglinzi paralele. În acest sens, este puţin lucru să străbaţi
trei-patru mii de metri de apă, iar apoi să continui, vertical,
deviat sau orizontal încă cinci-şase mii de metri, sau mai
mult, în adâncul pământului, şi să ajungi la target, la ţintă,
cu o precizie de subunități de metru? Ș-atunci: ,,De verbe
bătucită sapa. Plus/Forajul dirijat spre alveole/Îmi trag
întotdeauna spre apus/Poemele-mi păgâne și creole.” 
4. Sunteți decan al Facultății de Ingineria Petrolului și
Gazelor. Care este cea mai căutată specializare? Care sunt
strategiile pe care le aplicați în atragerea studenților?
În cadrul facultății avem trei specializări la studiile de
licență: Ingineria Petrolului și Gazelor (învățământ cu
frecvență și frecvență redusă); Transportul, Depozitarea și
Distribuția Hidrocarburilor; Geologia Resurselor Petroliere.
La acestea, se adaugă opt programe de master (unul în
limba engleză). Cea mai căutată specializare a fost și este,
desigur, cea a Ingineriei Petrolului și Gazelor. Strategiile de
atragere a studenților sunt comune cu cele de la celelalte
patru facultăți ale universității. În plus, facultății noastre i
s-a dus demult vestea că, după absolvirea ei (deloc ușoară),
poți câștiga bani mulți, mai ales dacă e vorba de platformele
marine. În realitate, paleta de activități este mult, mult mai
largă. Pe lângă clasicul ,,petrol și gaze”, trebuie să avem în
vedere și forajele pentru apă (hidrogeologice) – ,,Sapă, frate,
sapă, sapă,/Până dai de stele-n apă” – vorba poetului Blaga.



Cu alte cuvinte, indiferent care va fi soarta petrolului şi a
gazelor naturale în viitor (deși, cu siguranță, ele vor domina
sectorul energetic al lumii multe decenii de-acum încolo),
noi considerăm că forajul ca atare va dăinui cât va fi lumea
şi pământul. Mai mult, se poate observa, vorba aceea, cu
ochiul liber, cum economia mondială se modifică pe măsura
progreselor tehnice şi tehnologice, şi cum fiecare criză
economică naşte tehnologii noi, mult mai eficiente. Asta
lasă să se înțeleagă, cred, și laureatul Premiului Nobel
pentru fizică din anul 1971, Dennis Gabor: ,,Omul nu poate
prevedea viitorul, dar îl poate inventa!”.
5. Ce ne puteți spune despre dotările laboratoarelor? Există
proiecte pentru modernizări?
În ultimii ani, sub domnia regretatului coleg Florinel Dinu,
dar mai ales a actualului rector, domnul Alin Diniță - tânăr,
capabil, ambițios și energic -, fața universității, în general, a
laboratoarelor, în special, este cu totul și cu totul alta. Ne-o
spun vizitatorii de tot felul: foști studenți, profesori și elevi
din licee, specialiști din producție, cadre de conducere din
ministere sau alte universități etc. În ceea ce privește
facultatea noastră, am încercat, în permanență, mai ales
prin sponsorizări de la principalele companii de profil din
România (Romgaz, Transgaz, Depogaz, Conpet, Petrom
etc.), să ne îmbunătățim dotările din principalele
laboratoare ale facultății: IWCF, Geologie, Foraj, Fluide de
foraj, Extracție, Transport, Termotehnică ș.a. 
6.Absolvenții de liceu vin la Facultatea de Ingineria Petrolului
și Gazelor pentru o carieră de succes în domeniul ingineriei.
Sistemul educațional din România oferă studenților
pregătirea necesară pentru a se integra în cerințele pieței
muncii?
În lumea asta mare, ,,lumea” mică, dar grandioasă a
petroliștilor noștri ,,a scris” (și noi încercăm din răsputeri să
ne menținem pe linie de plutire) una din cele mai
formidabile pagini de istorie, de izbândă și frumos în
domeniul petrolului și gazelor. Dacă m-ați întreba, însă,
cum aș caracteriza societatea românească actuală și sistemul
educațional din România, atunci lucrurile se schimbă
radical. Aș spune imediat: dezbinare, dezorientare,
dezamăgire (şi încă multe ,,dez”). Din păcate, mulți dintre
absolvenții fruntași pleacă în lumea largă pentru un trai mai
bun. Dar aceasta ține, în bună parte, de domeniul, de multe
ori nefast, al politicii românești și de unitatea precară a
românilor. Mă gândesc, de multe ori, că, spre exemplu,
nemţii au pierdut două războaie, au fost făcuţi praf şi
pulbere, au plecat dintre ruine şi după 50 de ani s-au reunit
şi au devenit una dintre cele mai puternice (dacă nu chiar
cea mai puternică) forţe economice din Europa. Noi?
Începem să ne uităm chiar menirea pe pământ (Doamne,
iartă-mă!), istoria şi viitorul. În afara câtorva politicieni,
gen Corneliu Coposu, Ioan Rațiu şi încă vreo trei-patru, toţi
au fost şi sunt cam ,,o apă şi-un pământ” (mă abțin să spun
epitetele care-mi stau pe limbă).
7. Sunt evidente eforturile UPG pentru creșterea vizibilității
în plan extern. Considerați că suntem aliniați la sistemul
educațional internațional?
Personal, totdeauna cu gândul și dorința acerbă de creștere
a vizibilității UPG din Ploiești, în plan internațional, am
cunoscut oameni fascinanţi, oameni extraordinari precum
Michel Troquet, director la Universitatea Blaise Pascal din
Clermont-Ferrand, Gilles Gabolde de la Institutul Francez
de Petrol, Oumar Sock din Senegal - preşedinte CITEF,
Abdel Afifi de la Universitatea Tehnică din Rabat (Maroc),  

Gilles Broussaud, director al IUT din Limoges, Richard
Poulin, director al Universităţii Laval din Québec (Canada),
Fortunat Ramahatandrina de la Institutul Superior de
Tehnologie din Diégo Suarez (Madagascar) etc., pe care
ulterior i-am integrat sufletului meu, sufletului universității
şi sufletului României. Ca să fiu mai explicit, v-aş povesti o
scurtă istorioară. Acum mai bine de 10 ani, în cadrul unui
program ,,Tempus”, prin intermediul prietenului meu
Michel Troquet, le-am înlesnit colegilor de la UPG din
Ploieşti, Gheorghe Zecheru, Mihai Pascu Coloja şi Vasile
Cârtoaje, un schimb de experienţă cu Universitatea Blaise
Pascal din Clermont-Ferrand. Desigur că, într-o lună de
zile, atât cât a durat şederea lor la Clermont-Ferrand, au
avut ocazia să viziteze principalele obiective din
universitate, laboratoare şi centre de cercetare, să stea de
vorbă cu profesori, cercetători, laboranţi, studenţi.
Colegul Zecheru mi-a mărturisit, la puţin timp după
întoarcerea acasă, că atunci când vizitau un obiectiv
oarecare şi spuneau că sunt din România sau de la UPG din
Ploieşti, interlocutorii, toţi, dar toţi, exclamau:
 - A! La Roumanie! Université Pétrole et Gaz de Ploiești!
Alors vous venez de Lazăr! Concluzia amicului Zecheru: 
 - Am constatat, monsieur Lazăr, că eşti mai cunoscut şi mai
apreciat la Universitatea Blaise Pascal din Clermont-
Ferrand, decât la UPG din Ploieşti!
Şi cu asta am spus totul, sau nu chiar totul, pentru că, așa
cum am mai menționat, exemplele de genul acesta (îmi pare
rău că am lăsat modestia deoparte și m-am referit mai mult
la mine) vor fi preluate, ,,mutatis mutandis”, de cei care vor
conduce UPG din Ploiești, în următorii ani. 
8. Este mai puternică această criză a petrolului decât criza de
identitate a societății actuale?
Care criză a petrolului? Au fost altele (dacă acceptăm,
totuși, neliniștile de astăzi legate de energie, în general, de
petrol și gaze, în special, drept crize), mult mai grele, dar
viața și-a continuat cursul. Unde mai pui că așa zisele
,,energii regenerabile”, și curate, și verzi, și nu mai știu eu
cum, sunt încurajate, cântate și lăudate prin toată mass-
media. E-adevărat, trăim zile triste, de spaimă și neliniște,
legate de pandemii de tot felul, de războiul de la granița
României, de războiul din Orientul Mijlociu, iar criza de
identitate a societății contemporane se leagă, indiscutabil,
de perioada aceasta de dezordine și dezagregare
internațională, dar nicidecum de criza petrolului.
9. Sunteți profesor doctor inginer, dar și un poet remarcabil.
Vă rog să îmi spuneți un proiect de suflet, pe care nu ați putut
să îl realizați!
Introducerea licenței, la IPG, în limba engleză (și chiar în
limba franceză), în perioada în care am fost șef de catedră
sau director de departament (de-acum mai bine de 15 ani).
Din nefericire, în perioada cât am fost decan, impedimentul
cel mai important a fost nenorocitul (vorba doctorului
Beca!) de covid (sper, totuși, ca în viitor, măcar masterul în
limba engleză să prindă contur, ,,să prindă aripi”).
10.Un gând frumos pentru cititorii noștri!
Fiind după sărbătorile de iarnă, care mi-au marcat definitiv
copilăria și viața, vă spun cu căldură și nostalgie în suflet:
,,Ninge, Doamne, viața cu înghețuri blânde / Până când din
cântec ne-om trezi zăpadă, / Troienind pe casă verbele
plăpânde / Ce-or să-i ude mamei colțul la broboadă. / Îngeri
să coboare lângă noi pe prispă / Mângâind cu geana bulgării
de vid, / Când pe fața serii, palidă și tristă, / Stele de-
alabastru frigul își divid...”.



Interviul I M E

Doamna Mihaela Călțaru s-a născut în Municipiul Ploiești, a
absolvit Școala Generală cu clasele I-VIII din Comuna
Berceni, județul Prahova și Liceul Teoretic ,,I.L. Caragiale”
din Ploieşti. În anul 1991 devine studentă a Facultății Ştiinţa
şi Ingineria Materialelor din cadrul Universității Politehnica
din București. După absolvirea studiilor universitare de
licență, au urmat în mod firesc, masteratul (studii
aprofundate) și doctoratul, tot în cadrul Universității
Politehnica din București.
În prezent, doamna este cadru didactic universitar și a
încheiat cu succes mandatul de decan al Facultății de
Inginerie Mecanică și Electrică.

1. Stimată doamnă decan, îmi face o deosebită plăcere să fiți
invitata rubricii ,,Interviul IME”. Majoritatea colegilor și
prietenilor dumneavoastră știu despre omul Mihaela Călțaru
că este o femeie cu pasiuni frumoase, care se dedică meseriei
de inginer, dar și funcției de decan, cu tot sufletul. Aș dori să
îmi spuneți dumneavoastră, cine este Mihaela Călțaru?
Cine este Mihaela Călțaru? Este o întrebare la care pot
răspunde, fiindcă știu răspunsul. Mă cunosc îndeajuns de
bine, știu ce pot și știu care sunt principiile care mă ghidează
în viață, principii peste care nu pot trece. Sunt dedicată în
tot ceea ce fac și fac cu suflet, sunt o familistă convinsă,
sunt punctuală, parolistă și nu-mi plac oamenii falși. Am
două defecte majore: sunt perfecționistă și nu sunt
diplomată. Pentru mine, în viață, ceea ce contează și ceea ce
mă face fericită este să pot aduce fericire și mulţumire
familiei, respectiv oamenilor care mă înconjoară. Tot ce am
realizat în viață, am realizat numai prin muncă, prin
propriile mele puteri și convingeri. 

2.V-ați definitivat studiile la Universitatea Politehnica din
București. Ce v-a determinat apoi să alegeți Universitatea
Petrol-Gaze din Ploiești? 
Sunt o persoană care crede în destin și în puțin noroc. După
finalizarea studiilor de licență, în paralel cu studiile de
masterat (studii aprofundate), am lucrat la un Institut de
Cercetare din București. După ce m-am căsătorit, soțul fiind
din Ploiești, am luat decizia de a demisiona de la institut,
pentru a părăsi Bucureștiul. Eram deja înscrisă la doctorat.
Ca orice tânăr, cel puțin în aceea perioadă, nu prea știam pe
ce cale să o iau. Destinul a făcut ca în acel institut să lucreze
în alt departament și doamna Mihaela Ulmanu, soția
domnului prof. dr. ing. Vlad Ulmanu, prorector al
Universității Petrol-Gaze din Ploiești în acea perioadă.
Activitatea depusă în cadrul institutului și performanțele
mele școlare m-au recomandat, iar CV-ul meu a ajuns prin
intermediul doamnei Ulmanu la UPG Ploiești. A urmat un
interviu cu domnul prof. dr. ing. Vlad Ulmanu, interviu la
care au participat cadre didactice, personalități de valoare
din cadrul departamentului INM și apoi examenele pentru 

ocuparea postului de asistent universitar.Așa mi-am început
cariera didactică. Dacă prin destin și puțin noroc am ajuns
la UPG, numai prin muncă am reușit să devin ceea ce sunt
în prezent. Îi sunt profund recunoscătoare domnului prof.
dr. ing. Vlad Ulmanu, pentru simplul fapt că a crezut în
mine, m-a format profesional, m-a format ca om și mi-a
insuflat respectul pentru comunitate, respectiv pentru
activitatea didactică.

3. De ce o carieră didactică și nu o carieră în industrie?

Conf.univ.dr.ing. Mihaela CĂLȚARU
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Facultatea de Inginerie Mecanică și Electrică

Așa a fost să fie. Dacă la început de drum nu știam ce să fac
în viață, acum pot spune, cu mâna pe inimă, după 25 ani de
activitate didactică în învățământul universitar, că mi-am
găsit menirea în educație la UPG Ploiești. Îmi trăiesc visul
copilăriei, când jucam rolul învățătoarei, dar nu se știe
niciodată ce-ți oferă ziua de mâine.

4. Care sunt provocările funcției de conducere? Cum reușiți să
găsiți echilibrul între funcția administrativă și cea didactică?
Provocarea cea mai mare, pentru mine, este să reușești să
funcționezi ca o mare familie, familia facultății IME, în care
studenții și cadrele didactice fac front comun. Un decan, din
punctul meu de vedere, trebuie să fie deschis schimbărilor,
flexibil, trebuie să adopte o politică managerială care să
atragă studenții, elevii și companiile. Când mă refer la
schimbări, nu punctez în mod special adaptarea la cerințele
pieței, care este necesară, ci adaptarea la nevoile tinerilor,
studenților din ziua de azi. Sunt convinsă că, dacă trăim în
trecut, cu siguranță nu vom face față viitorului. Echilibru
între funcția administrativă și cea didactică? În general, sunt
o persoană echilibrată, planific cu rigurozitate toate
activitățile și reușesc să le fac pe toate, dacă ziua de muncă
,,are 24 de ore”. 

5. Ce pasiuni are decanul IME? Cum se împletesc aceste
pasiuni cu meseria căreia îi sunteți dedicată?
Nu pot spune că am pasiuni. Cânt, dansez, ascult muzică,
„zbor” pe motocicletă, merg la piață, mă bucur de orice
moment, trăiesc viața. Cineva înțelept a spus: „învățăm, dar
nu uităm să ne distrăm”. Sunt om, sunt cadru didactic, sunt
motociclistă în timpul liber, dar ce este mai important este
faptul că tot eu sunt, indiferent de circumstanțe. 

6. Interacționați anual cu foarte mulți tineri, candidați la
statutul de student. Cum îi convingeți să aleagă una dintre
specializările facultății pe care o conduceți? 
Eu nu încerc să-i conving. Evident că le prezint elementele
cheie pentru fiecare specializare și multiplele oportunități.
Nu-mi place să forțez lucrurile. Eu încerc să fiu alături de ei.
Le vorbesc din perspectiva schimbărilor ce se vor produce
pe piața muncii. Îi sfătuiesc să-și urmeze visul propriu, nu 



visul părinților, indiferent de domeniul ales, să facă toate
lucrurile la timpul lor, să investească în viitorul lor și să-și
continue studiile universitare, practic să aleagă un viitor
sigur. Prin acțiunea „Student pentru o zi” care am derulat-o
la facultatea IME am urmărit ca elevii să vină, să
experimenteze și apoi să aleagă. 

7. Ce ne puteți spune despre dotările laboratoarelor? 
La capitolul dotări stăm bine, dar întotdeauna este loc de
mai bine. În cadrul celor două departamente (Inginerie
Mecanică și Automatică, Calculatoare și Electronică) ale
facultății avem laboratoare reabilitate și dotate cu
echipamente de ultimă generație. Implicarea cadrelor
didactice din facultate a fost și este esențială în dezvoltarea
infrastructurii, prin atragerea de fonduri rezultate din
proiecte europene/naționale/internaționale, contracte de
cercetare, contracte de prestări servicii și sponsorizări.

8. Cât de adaptată este pregătirea studenților la cererile tot
mai dinamice de pe piața muncii?
Dinamica de pe piața muncii este în concordanță cu 

specializările oferite de facultate. Studenții pregătiți de
facultatea IME pot face față cerințelor de pe piața muncii,
iar gradul de angajabilitate foarte ridicat dovedește acest
aspect.
9. Povestiți-mi despre un proiect care i-a încântat cel mai
mult pe studenți!
Eu știu ce proiecte am derulat cu studenții, dar feedback-ul
trebuie să vină de la ei. Eu și domnul Alin Diniță am înțeles
asta, de fapt știam asta. Suntem prieteni cu studenții atât
timp cât există respect și fiecare își face datoria, atunci când
este cazul. Împreună am organizat pentru studenții facultății
IME concursuri studențești („Treasure Hunt”, „Am întrebat
100 de studenți”, „Ingineria. Arta viitorului!”, „Ingineria și
economia. Parteneriat pentru viitor”) și activități de
voluntariat („Creștem împreună pentru viitor!”, „Globulețul
speranței”). A fost fun, ne-am distrat, am ajutat, toți am
avut de câștigat! Dacă povestesc, nu mă mai opresc!

10. Un gând frumos pentru cititorii noștri!
Le doresc ceea ce contează cel mai mult în viață: MULTĂ
SĂNĂTATE și FERICIRE!



Interviul T P P

Doamna Loredana Irena Negoiță s-a născut în Municipiul
Ploiești, a absolvit Școala Generală nr. 5, ulterior, Liceul
„Mihai Viteazul„ din Ploiești. În anul 1986 devine studentă a
Facultății Tehnologia Prelucrării Petrolului și Petrochimie din
cadrul Institutului de Petrol și Gaze din Ploiești. A absolvit
studiile universitare de licență, urmând apoi, într-un mod firesc,
studii universitare de masterat și respectiv doctorat. În prezent,
doamna este cadru didactic universitar și a încheiat cu succes
mandatul de decan la Facultatea de Tehnologia Petrolului și
Petrochimie.

1. Stimată doamnă decan, îmi face o deosebită plăcere să fiți
invitatul rubricii ,,Interviul TPP”. O întrebare pertinentă care
ar putea veni din partea comunității academice, ar fi aceea
legată de omul de la catedră. Așadar, ce ne puteți spune dincolo
de biografia oficială?
Mă simt norocoasă pentru că la oricare dintre disciplinele pe
care le predau pot să vin cu exemple din viața de zi cu zi,
domeniile de interes fiind transferul de căldură și protecția
mediului. Sunt împlinită sufletește să știu că pot aduce o
contribuție cât de mică la formarea profesională a
studenților, a viitorilor ingineri.
  
2. Ce v-a determinat să alegeți domeniul ingineriei chimice?
În școala generală, am fost fascinată de profesoara de limba
franceză, apoi de profesoara de matematică și ,,a pus capac”
profesoara de chimie. Mi-a plăcut extraordinar de mult cum
preda profesoara de matematică și îmi plăcea enorm modul
artistic folosit de profesoara de limba franceză în metodica
predării. Vin dintr-o familie în care au fost și sunt cadre
didactice. Îmi amintesc că eram clasa a cincea și l-am auzit pe
tatăl meu că voia ca fata lui să fie inginer chimist. Din păcate,
de pe pământ, el nu a mai apucat să vadă nici măcar traseul
meu până la facultate. După mulți ani, când terminasem
facultatea, cu diplomă de inginer chimist, mi-am amintit ce
spunea și am zâmbit. Mi-am dorit să lucrez în rafinărie, mă
vedeam prin instalație, dar nu a fost să fie. Nu a fost nimic
impus, premeditat. Educația primită, activitatea la catedră
împreună cu multă muncă, ajutată fiind și de codul genetic,
cu acordul divinității, au făcut să se contureze traseul
profesional, așa cum apare în CV.

3. Ce pasiuni are decanul Facultății de Tehnologia Petrolului și
Petrochimie? Cum se împletesc aceste pasiuni cu meseria
pentru care sunteți atât de dedicată?
Pasiuni e mult spus. Îmi place să cânt, să ascult muzică, să fac
sport, să dansez, să fac rebus, să rezolv jocuri de
perspicacitate, să citesc în special din domeniile filozofie și
psihologie. Din fericire, și meseria pe care o am se află printre
activitățile care îmi plac și cred că ea duce către pasiune.
Toate astea nu trebuie să se împletească cu meseria, trebuie să
te bucure, să îți înflorească sufletul ca apoi să îți faci meseria.

4. Ce rol v-ar fi plăcut să jucați într-o piesă de teatru? De ce?
Sunt două categorii de roluri pe care mi-ar fi plăcut să le
joc: rol secundar pozitiv sau rol principal negativ. Astăzi vă
spun câte ceva despre unul dintre ele. În rândul publicului,
foarte rar sau deloc, întâlnești spectator care să agreeze
personajul negativ. Dar rolul pe care acesta îl face este o
provocare, deoarece el stârnește intriga, stimulează creația
rolului pozitiv, chiar succesul acestuia, uneori succesul
actului artistic. Și sunt destule exemple de roluri negative
care fascinează, din punct de vedere artistic.

Șef lucr.dr.ing. Loredana Irena NEGOIȚĂ
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5. Mai este chimia o știință atrăgătoare pentru tinerii
studenți?
Din punctul meu de vedere, chimia ori o iubești, ori nu.
Dacă ai avut norocul să ai profesorul care te-a făcut să vezi
cum se întâmplă un proces, un fenomen, ai înțeles reacția
chimică, parcă totul curge și are logică. Sunt optimistă, mai
sunt studenți care îndrăgesc chimia, chiar dacă au ajuns
multe experimente să fie efectuate cu ajutorul unor soft-uri
(am văzut câteva la elevii de liceu). Din fericire, fără chimie
nu se poate trăi.

6. Ce ne puteți spune despre dotările laboratoarelor din corpul
I, inaugurat recent?
La momentul acesta, laboratoarele facultății noastre sunt
dotate cu echipamente, aparate și mobilier de ultimă
generație. Sunt laboratoare la toate cele patru etaje ale
corpului I: laboratoare de chimie organică, anorganică,
chimie-fizică, chimie analitică, electrochimie, petrochimie,
transfer de masă, transfer de căldură, știința solului și
reconstrucție ecologică, fizico-chimia petrolului, tehnologia
uleiurilor, tehnologia distilării petrolului etc. Am enumerat
o parte dintre laboratoarele facultății. În toate laboratoarele
sunt aparate, instalații noi cu care studenții noștri, de la
toate specializăriile de licență, masterat și doctorat, pot
lucra în cadrul disciplinelor din programele de studii, pentru
participări la conferințe studențești, pentru contracte de
cercetare împreună cu cadrele didactice, pentru elaborarea
de lucrări științifice.

7. Interacționați anual cu foarte mulți candidați la statutul de
student. Cum îi convingeți să aleagă una dintre specializările
facultății pe care o conduceți? 
Anul acesta, cred că am interacționat cu cei mai mulți candidați
la statutul de student, comparativ cu anii anteriori. Au fost
foarte mulți elevi care ne-au vizitat, au dorit să vadă facultatea și
dotările. Profesorii le-au vorbit și le-au răspuns la întrebări. Este
adevărat că îmi doresc ca oricare dintre elevii cu care
interacționez să aleagă una dintre specializările facultății mele,
iar argumentele sunt multe: cazare în căminele din campusul
universității în regim hotelier, burse de performanță, socială, 



participări la conferințe studențești, practică anuală la
diverse companii cu care facultatea a încheiat parteneriate,
internship pe perioada studenției, participări în programe
Erasmus, după absolvirea facultății locuri de muncă bine
plătite, posibilități de specializare, avansare, posibilități de
angajare și continuare a studiilor în străinătate și pot
continua. Important este să se convingă ei înșiși că este bine
să aleagă Facultatea Tehnologia Petrolului și Petrochimie,
numai așa vor putea să ducă la bun sfârșit ceea ce aleg să
facă, noi vom fi mulțumiți de ceea ce vom oferi ca dascăli și
societatea va câștiga. Colega mea, Daniela Movileanu, se
prezintă în fața elevilor curioși și spune scurt: ,,tot ceea ce
vedeți pe mine, haine și încălțăminte, este petrochimie”, iar
eu completez cu ,,tot ce inspirați, expirați, mâncați, beți, fac
parte din domeniile ingineria mediului și inginerie chimică”.
Cred că este important să îi pui pe gânduri pe copii.
Copiilor trebuie să le arunci provocări, pentru că sunt
deștepți.

8. În ce măsură sistemul educațional din România valorifică
potențialul tinerilor?
Tinerii au fost și vor rămâne cel mai valoros capital al
societății. Modul în care societatea românească va ști să
răspundă nevoilor lor, dar mai ales să valorifice ceea ce
aceștia au de oferit, va decide parcursul pe care îl va avea
România pe termen mediu și lung. 
Din punct de vedere structural, sistemul de învățământ
superior românesc se aliniază celui practicat în celelalte țări
europene care au aderat la sistemul Bologna și, urmare a
acestui fapt, prezintă o stabilitate mult mai mare
comparativ cu cel preuniversitar. În ultimii zece ani am
asistat la o deschidere fantastică a mediului economic către
învățământul superior și pot să afirm că acesta din urmă nu
a ratat această deschidere și a știut să o integreze într-un
mod profitabil pentru toți cei trei actori – absolvent,
angajator, universitate. Instituțiile de învățământ superior
încearcă în mod constant să-și flexibilizeze și să-și adapteze
oferta educațională cerințelor pieței, atât în cadrul
programelor de licență, dar mai ales al celor de master. 
La acest moment există atât cerere de absolvenți de
învățământ superior tehnic, cât și ofertă, din perspectiva
numărului de locuri oferite la admitere la nivel național,
pentru programele de licență și masterat.

 Din păcate, trecem printr-o perioadă în care publicul țintă
– în speță candidații – nu conștientizează importanța
inginerului în societatea secolului XXI. Reușim într-o
măsură prea mică să atragem tinerii către această zonă a
ingineriei și aici cred eu că este nevoie de o campanie foarte
susținută, pe toate segmentele societății, pentru a trezi
interesul tinerilor pentru meseria de inginer. Ca să rezum
răspunsul la întrebarea dumneavoastră, sistemul
educațional, în special cel din zona tehnică, nu are probleme
în a valorifica potențialul tinerilor ci, mai degrabă, în a-i
conștientiza pe aceștia că îl dețin și că îl pot valorifica în
beneficiul lor.

9. Este mai puternică această criză a petrolului decât criza de
identitate a societății actuale?
Nu cred că este relevant care este mai puternică. Cele două
se potențează reciproc, sunt interdependente. Criza de
identitate este alimentată, printre altele, și de soluțiile și
resursele pe care ne bazăm. Chiar dacă latura energetică este
una dinamică, alternativele propuse de studiile științifice
sunt încă la stadii nu foarte avansate și nu pot suplini în 
acest moment, întreg necesarul energetic. În plus, petrol
înseamnă mult mai mult decât un carburant.Atunci când
un pilon devine instabil, întreaga structură începe să se
clatine. Comunitatea academică a universității este o
pârghie importantă a societății care, prin acțiunile sale,
poate să contribuie la gestionarea mai bună a resurselor,
la dezvoltarea unei piețe energetice stabile, sustenabile și
care să sigure o politică de securitate pentru întreaga
societate. Abia atunci, cu siguranță, vom depăși și actuala
criză de identitate a societății și, eventual, vom fi mai
pregătiți pentru provocările ce vor veni.

10. Un gând frumos pentru cititorii noștri!
În fiecare zi ne confruntăm cu diverse provocări. De
aceea, doresc comunității academice UPG succes în toate
acțiunile pe care le va întreprinde în sensul progresului!
Succesul comunității academice UPG trebuie să aibă la
bază bunul simț, setea de cercetare științifică împletite cu
codul de etică și integritate academică.



Interviul L S

Doamna Mihaela Suditu s-a născut în Municipiul Ploiești, a
absolvit Școala  Generală de Muzică și Artă (astăzi Liceul
„Carmen Sylvaˮ, Ploiești). A absolvit Școala Normală, în
acest moment - Colegiul Pedagogic „Regina Mariaˮ, Ploiești.
În anul 1995, devine studentă a Facultății de Sociologie,
Psihologie, Pedagogie din cadrul Universității din București.
Urmează studii universitare de masterat la Universitatea
București, Facultatea Psihologie și Științele Educației,
specializarea Consiliere Școlară și studii de doctorat (2006),
în domeniul Științe ale Educației la Universitatea din
București. În prezent, doamna este cadru didactic universitar
și decan la Facultatea de Litere și Științe, Universitatea
Petrol-Gaze din Ploiești.

1. Stimată doamnă decan, îmi face o deosebită plăcere să
discutăm și să dezbatem idei la rubrica ,,Interviul LS”.
Sunteți profesorul efervescent la fiecare eveniment, plin de
energie, mereu aproape de studenți, la care profesionalismul și
dăruirea pentru meseria de cadru didactic se îmbină cu succes.
Așa cum i-am obișnuit pe cititori, la această rubrică, încercăm
să descoperim persoana din spatele funcției. Așadar, cine este
Mihaela Suditu?
Întrebarea dumneavoastră îmi amintește de unul dintre
primele exerciții pe care le rezolvăm la consiliere, și care se
intitulează chiar așa, simplu, ,,Cine sunt eu?”
Așadar, tot simplu vă răspund că mă definește multitudinea
de roluri care corespund activităților diverse pe care le
desfășor. Sunt mamă și sunt foarte mândră de realizările
băiatului meu aflat acum la vârsta studenției, sunt soție,
sunt - în același timp - copilul părinților mei care m-au
sprijinit întotdeauna și mă ajută enorm. Pentru toate
acestea, mulțumesc în fiecare zi! Despre mine? Dominante
sunt echilibrul, luciditatea, generozitatea, empatia,
disponibilitatea pentru muncă și efort susținut, ambiția. Am
un temperament domol, predominant sangvinic. Mă
deranjează până la revoltă nedreptatea, minciuna, gălăgia,
impostura. Și în astfel de situații, cine mă cunoaște știe
perfect deja, că-mi găsesc ușor și fără ezitare cuvintele cele
mai potrivite pentru a (mă) exprima și a (re)acționa în
consecință.

2. Ce v-a determinat să alegeți domeniul Științelor Educației?
Care este cea mai frumoasă amintire din perioada facultății?
Vă vine sau nu să credeți, singurul meu vis (despre carieră
vorbesc!) a fost să fiu profesor. Mi-am dorit pe rând să fiu
învățătoare, profesoară de gimnaziu, de liceu. De fiecare
dată, visul căpăta conturul școlii pe care o urmam.
Formarea mea stă exclusiv sub semnul studiului științelor
educației și a unor profesori de excepție care au știut cu 

extraordinară mărinimie și eleganță să inspire, să iasă din
șablon, să îndrume cu fermitate necopleșitoare generații și
generații de studenți. Parte dintre ei, îmi sunt și astăzi model
și sursă de inspirație. O amintire frumoasă din timpul
studenției mele se poziționează în jurul unui Crăciun. Eram
anul IV și hotărâsem să ne colindăm profesorii, invitându-i
într-o după-amiază de sfârșit  de săptămână în sala noastră
de seminar, la etajul 5. Ne-au adus covrigi și portocale și-au
cântat împreună cu noi colinde străvechi. Iar la sfârșit,
fiecare profesor ne-a vorbit – cu emoție, căldură și umor. Și
am încheiat seara cu un exercițiu colectiv, în care fiecare –
profesori și studenți – am rostit un singur cuvânt care să
cuprindă tot ceea ce simțeam noi în acel moment.

Prof.univ.dr. Mihaela SUDITU
Decan 2020 - 2024

Facultatea de Litere și  Științe

3. Ce pasiuni are decanul Facultății de Litere și Științe? Cum
se împletesc aceste pasiuni cu meseria pentru care sunteți atât
de dedicată? 

Parfumul!... fără vreo ,,împletire” neapărată cu meseria
mea. ,,Parfumul care râde de timpul care trece” (Guerlain),
parfumul și uluitoarea lui putere îmi acaparează atenția și
lectura de foarte mult timp. Am citit despre parfumuri
legendare și despre istoriile lor, despre istoria parfumului în
general, surprinzătoare și complexă precum evoluția
culturilor și evoluția tehnologiei. Și încă ceva, demn de
reflecție: parfumul stabilește legături subtile cu gândurile
noastre, cu emoțiile subconștientului nostru, cu amintirile
noastre. Spune despre noi. Spune cine ești. 

4. Care sunt provocările funcției de conducere a Facultății de
Litere și Științe? Cum reușiți să găsiți echilibrul între funcția
administrativă și cea didactică?
Calitatea este un lucru tot mai rar. Provocarea pentru mine
este să pot menține o atmosferă de calitate într-o lume cu
atâtea slăbiciuni. Cât privește echilibrul, acesta se stabilește
și se menține printr-o atentă organizare și planificare:
activități, resurse, instrumente, timp. 

5. Cum se integrează Facultatea de Litere și Științe în rândul
facultăților cu profil tehnic din Universitatea Petrol-Gaze din
Ploiești?
Suntem parte a unei universități emblematice pentru
domeniile inginerești, pentru specificul dat de ingineria de
petrol și gaze, mai cu seamă. Și recunoaștem, acest lucru ar
fi putut fi intimidant pentru noi. N-a fost așa, pentru că
Facultatea de Litere și Științe întregește, cum nu se poate
mai potrivit, oferta educațională a unei universități care a



înțeles din timp și în mod inteligent să diversifice oferta
educațională, conform cu cerințele extinse ale pieței muncii.
Contribuim cu succes, de la începuturile noastre, din 1992,
la prestigiul universității.

6. Știm că anual, la Facultatea de Litere și Științe se înscriu
foarte mulți studenți. Este un semn al faptului că
specializările acestei facultăți asigură startul spre o carieră de
succes? 
Așa este, programele facultății noastre sunt atractive pentru
liceenii care se înscriu în număr mare și care, de asemenea,
finalizează studiile în număr mare; este un aspect important
pe care îl monitorizăm cu atenție. Posibile explicații: unele
specializări oferă o profesionalizare strictă pe piața muncii
și poate și acest aspect cântărește în decizia candidaților la
momentul admiterii. Alte programe asigură, prin specificul
lor, o continuitate previzibilă în pregătire în raport cu filiera
parcursă în liceu - poate și acesta este un argument. Și
evident, programele noastre de studiu sunt puternic
conectate cu piața muncii, acesta fiind însă un argument
general valabil pentru programele de studiu din întreaga
universitate.

7. Cum vedeți dumneavoastră rolul ,,Artificial Intelligence” în
domeniul Științelor Educației? 
Inteligenței Artificiale și tehnologiei, în general, nu-i pasă
câtuși de puțin de părerea noastră; ea va evolua oricum! 

Implicații? Meserii apar, meserii dispar. Important este, și
mă refer acum la impactul în domeniul Științelor Educației
să știm să profităm de părțile bune și să știm să ne ferim de
pericole.

8. În contextul digitalizării sistemului educațional din
România, ne puteți contura profilul cadrului didactic al anului
2023? Dar al anului 2050?
Eu știu că rolul profesorului de-acum și de oricând este să-i
facă pe elevi să-(și) pună întrebări. Să se îndoiască. Să
genereze cunoaștere. Să facă parte din cunoaștere. Nu ajută
prea mult să ai doar răspunsurile, dacă nu știi să pui
întrebările!

9.Vă rog să îmi spuneți un proiect de suflet, pe care nu ați
putut să îl realizați!
Proiectele de suflet sunt și foarte importante. Le acord toată
energia, creativitatea și timpul meu. Așa că pot să le
realizez! Sunt, desigur, multe alte proiecte urgente. Poate că,
unele dintre acestea, încă mai așteaptă să le vină rândul.

10.Un gând frumos pentru cititorii noștri!
Pentru oricine ar fi ei, gând frumos, gând de bine!



Interviul S E

Doamna Irina Gabriela Rădulescu s-a născut în orașul Brăila,
a absolvit Școala Generală nr. 28, apoi Liceul Teoretic
,,Gheorghe Munteanu Murgoci”. În anul 1992 devine studentă
a Facultății de Relații Economice Internaționale din cadrul
Academiei de Studii Economice din București. A absolvit
studiile universitare de licență, urmând apoi, într-un fir firesc,
studii universitare de masterat - Université Paris - Est Creteil
Val de Marne, Faculté d’Administration et Echanges
Internationaux, Paris și respectiv doctorat – Academia de
Studii Economice din București și postdoctorat – Academia
Română. În prezent, doamna este cadru didactic universitar și
decan la Facultatea de Științe Economice.

1. Stimată doamnă decan, sunt onorată să fiți invitatul
rubricii ,,Interviul SE”. Am citit CV-ul dumneavoastră și am
constatat că sunteți un profesionist cu o carieră remarcabilă,
care este permanent preocupată de evoluția și succesul
profesional al studenților. Dincolo de toate aceste atribute,
doresc să vă adresez întrebarea consacrată: cine este Irina
Gabriela Rădulescu?
O persoană atașată valorilor și principiilor care conduc la
un climat de coeziune și colaborare. Aplicat la profilul meu
profesional, asta înseamnă un rol important acordat
consultărilor, dezbaterilor și comunicării, lucrul în echipă și
găsirea de soluții împreună. Încerc să evit conflictele prin
comunicare și implicare. De asemenea, m-a preocupat
permanent deschiderea la nou, la interdisciplinaritate, la
dezvoltarea spiritului antreprenorial în actul educativ.

2. Ce criterii ați avut în alegerea domeniului științelor
economice?
Am ales acest domeniu mai degrabă emoțional. Întotdeauna
am fost atrasă de domeniul relațiilor internaționale și aș fi
vrut să lucrez în cadrul unei ambasade sau ca atașat
comercial. În realitate, cariera mea ca profesor a inclus și
domeniul relațiilor internaționale, având în vedere
parteneriatele încheiate cu instituții academice din diferite
regiuni ale lumii, precum și apartenența la rețele
internaționale universitare sau din mediul antreprenorial.

3. Dacă ați fi ales să deveniți un antreprenor, ce business ați fi
dezvoltat? De ce?
Mi-ar fi plăcut să dezvolt o afacere în domeniul designului
interior. Este un domeniu în continuă evoluție, cu multe
provocări și foarte competitiv.

4. Care este viziunea economică asupra viitorului petrolului?
Cât timp considerați dumneavoastră că va mai fi una dintre
cele mai profitabile industrii din lume?
Există deja companii de petrol și gaze care investesc în 
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prezent în proiecte de cercetare și dezvoltare și implementare
care ilustrează modul în care industria ar putea evolua într-
un mod în care să genereze un efect redus asupra
schimbărilor climatice. Putem vorbi aici de dezvoltarea
combustibililor alternativi sau de utilizarea sau producerea
așa-numitului „hidrogen verde”. Viitoarele programe de
cercetare-dezvoltare vor explora modalități de a stimula
colaborarea intersectorială într-un mod inovator.

5. Într-un viitor previzibil, este ,,Artificial Intelligence” o
provocare pentru un economist?
Există, în general, o anumită îngrijorare dată de potențialul
AI de a crește inegalitatea pe fondul unei restructurări
economice masive. Se discută despre mai multe modele
economice influențate de AI printre care aș putea menționa
apariția unui nou tip de agent „machina economica”,
accelerarea diviziunii muncii, recunoașterea ca noi factori de
producție a datelor și a forței de muncă bazate pe AI sau
impactul economiei rețelelor AI care poate duce la
dominarea pieței și la efecte externe nedorite.
Întrebarea de bază este dacă AI este pur și simplu un
substitut pentru muncă sau capitalul uman sau este un agent
economic independent în sistemul economic. Referitor la
aceste aspecte îmi aduc aminte de ceea ce a declarat un
reputat economist Jeffrey Sachs și anume - ,,Ceea ce pot
face oamenii în era AI este doar să fie ființe umane, pentru
că asta nu pot face roboții sau AI.”.

6. În ultimii ani, rata de angajare a absolvenților din domeniul
economic este foarte mare. În opinia dumneavoastră, în
următorii ani, domeniul economic va rămâne cel puțin la fel de
atractiv?
Profesia de economist va rămâne în continuare atractivă
pentru tineri în următorii ani pentru că toate domeniile de
activitate implică și o parte economică fie că vorbim de
sectorul privat, fie de cel public. Pe de altă parte,
antreprenoriatul este la fel de atractiv dacă avem în vedere
oportunitatea de a învăța abilități importante precum
munca în echipă, crearea de rețele, rezolvarea de probleme,
gândirea critică sau inovația. Nu trebuie neglijat nici
impactul social al antreprenoriatului având în vedere că
multe povești de succes provin de la inițiativele întreprinse
de tineri. Ei pot fi mai inovatori și mai perturbatori, au mai
mult timp, energie și dinamism, sunt gata să-și asume riscuri
și tind să aibă mai puține responsabilități familiale sau
financiare.

7. Știu că aveți multe proiecte în derulare. Povestiți despre
proiectul pe care vi-l doriți și pe care încă nu l-ați demarat!
Aș dori să înființez în cadrul universității noastre, un centru



de excelență în domeniul economiei europene, având în
vedere apartenența României la Uniunea Europeană și să
pun bazele unui hub de educație și inovație pentru studenții
Universității Petrol-Gaze din Ploiești.

8. Cât contează pentru un student să fie coordonat de
profesorul ideal?
Relația student-profesor este foarte importantă pentru
formarea profesională a studentului, dar și pentru
dezvoltarea sa personală. Din punctul meu de vedere, nu
există profesorul ideal, însă studentul ar trebui să vadă în
profesorul coordonator un mentor care îi poate influența
pozitiv parcursul profesional.

9. Cât de adaptată este pregătirea studenților la cererile tot
mai dinamice de pe piața muncii?
Relațiile dezvoltate în ultimii ani între universitatea noastră
și mediul economic au avut un impact pozitiv asupra
percepției studenților despre activitatea companiilor care au
înțeles necesitatea unui parteneriat cu mediul academic.
Existența unui parteneriat integrat determină o mai mare
flexibilitate în designul unui curriculum care să fie adaptat
la cerințele unei piețe a muncii foarte dinamică. Astfel,
studenții noștri au posibilitatea să se pregătească mult mai
bine și să aibă oportunități variate în alegerea unui loc de
muncă. 

10. Un gând frumos pentru cititorii noștri!
Think Smart! Be Creative!
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